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PROTOKÓŁ 0012.6.4.2017 

z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu 
w dniu  16 lutego  2017 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.00 -17.05 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Spotkanie z klubami: judo, tenisa stołowego, hokeja, piłki 
siatkowej i piłki nożnej. 

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok   

• Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego  

• Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych  

• Projekt uchwały w sprawie powołania Ośrodka Szkolenia Stacjonarnego 
w tenisie stołowym w Jastrzębiu-Zdroju  

• Odpowiedź na wnioski komisji z dnia 19 stycznia 2017 r.  

5. Wolne głosy i wnioski  

6. Przyjęcie protokołu z dnia 5 stycznia 2017 r.  

7. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Przywitał 
przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych gości. 
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Ad. 2 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 

Ad. 3 

Spotkanie z klubami: judo, tenisa stołowego, hokeja, piłki siatkowej i piłki 
nożnej. 

Mirosław Kolb 
 - Proszę o zabranie głosu Pana Prezesa LKS „Zryw” Bzie.  
 
Grzegorz Niesłańczyk 
 - Witam Państwa, od listopada jestem Prezesem LKS „Zryw” Bzie. 
Najistotniejszym problemem w klubie z którym się borykamy to murawa, która 
jest najgorsza w podokręgu Rybnik. Uważamy razem z zarządem , że konieczna 
jest modernizacja murawy. Całkowita wymiana murawy (wymiana warstw gruntu 
pod murawą , drenaż) to koszt po konsultacji z firmami 570 tys. zł netto  z VAT. 
Mamy w zamiarze złożyć wniosek, aby miasto pomogło nam sfinansować 
wymianę murawy.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy sami szukacie sponsorów? 
 
Grzegorz Niesłańczyk 
 - Tak, ale nie jest to łatwe. Nie jesteśmy w stanie z pozyskanych środków 
finansowych zmodernizować tego boiska.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Granica „Ruptawa” miała murawę zakupioną i  wymienianą przez MOSIR. 
Myślę, że czas na następne boiska.  
 
Grzegorz Niesłańczyk 
 - Rozumiem, że do końca lipca trzeba składać wnioski do budżetu miasta na 
2018 rok.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Tak. Może Pan złożyć wniosek poprzez Sołectwo, albo na komisji złożymy taki 
wniosek.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Skąd taka kwota modernizacji boiska? 
 
Grzegorz Niesłańczyk 
 - Na podstawie kosztorysu, który przygotowała firma zajmująca się na co dzień 
modernizacją boisk.   
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę powiedzieć jak wygląda sprawa z trenerami dla LKS-ów? Poprzez 
MOSIR trenerzy byli opłacani.  
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Grzegorz Niesłańczyk 
 - Niestety nie mogę odpowiedzieć na to pytanie. Więcej szczegółów w tym 
temacie zna Wiceprezes, który nie mógł dziś uczestniczyć w posiedzeniu Komisji. 
Na dzień dzisiejszy mamy 3 trenerów zatrudnionych, którzy opłacani są z 
budżetu miasta.  
 
Andrzej Matusiak 
  - W ramach rozwoju sportu ile Państwo otrzymaliście środków finansowych? 
 
Grzegorz Niesłańczyk 
 - 12 i 15 tys. zł.  
 
Anna Toborowicz 
 - Składałam wnioski do budżetu miasta i  boisko się zmieniło. W 2015 r. zostało 
wykonane ogrodzenie, piłko chwyty, siedziska. Małymi krokami coś już zostało 
wykonane.  
 
Andrzej Matusiak 
 - W 2014 r. Pani Prezydent przychyliła się do wykupu ziemi wokół boiska.  
 
Grzegorz Niesłańczyk 
 - W tym roku chcielibyśmy na tym ternie zrobić boisko boczne treningowe. 
Dzięki temu płyta główna zostanie odciążona. Chcemy z własnych środków 
zakupić walec samojezdny.  
 
Mirosław Kolb 
 - Złożymy do Pani Prezydent wniosek w sprawie modernizacji boiska. Oddam 
teraz głos Panu Prezesowi JKH Jastrzębie.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Proszę Państwa, bardzo dziękuję za dotacje, które JKH Jastrzębie otrzymało. 
Pieniądze zostaną spożytkowane i rozliczone jak zawsze z należytą starannością. 
Przypomnę, że z tzw. dużej dotacji otrzymaliśmy 300 tys. zł. Aplikowaliśmy o 
prawie 500 tys. zł. Z dotacji na młodzież otrzymaliśmy 61 tys. zł. Aplikowaliśmy 
o 30 tys. zł więcej. W związku z powyższym nasze potrzeby w dalszym ciągu 
będą istnieć. Trzeba będzie szukać pieniędzy na to, aby klub JKH Jastrzębie 
funkcjonował w sposób właściwy. Jeżeli chodzi o „małą” dotację młodzieżową to 
pokrywa ona w 20% rzeczywisty koszt utrzymania w naszym klubie dzieci i 
młodzieży. Jeżeli chodzi o „dużą” dotację to pieniądze na pewno się przydadzą. 
Chciałbym zaapelować do miasta, aby ewentualnie przewidzieć w regulaminie 
przyznawania dotacji zarówno tej „małej” jak i „dużej”, aby sposób przyznawania 
dotacji był właściwy i nie budził kontrowersji.  W środowisku hokejowym 
kontrowersje budzi przyznanie 20 tys. zł dotacji „Akademii hokejowej” – 
stowarzyszeniu, które powstało w styczniu. Akademia hokejowa prowadzi zajęcia 
raz w tygodniu z grupą dzieci ok. 30 osób. My mamy ponad 250 młodych 
adeptów. Prowadzimy 18 treningów tygodniowo plus mecze (ok 25 jednostek 
treningowo – meczowych w tygodniu ). Otrzymaliśmy 60 tys. zł, a  Akademia 
hokejowa  prowadząc jedne zajęcia tygodniowo otrzymała 20 tys. zł. Wiem, że 
pod względem formalnym jest na pewno wszystko w porządku. Apelowałabym, 
aby oprócz strony formalnej przyznając dotacje brać pod uwagę  rzeczywiste 
zaangażowanie, nakład pracy i koszty, które klub ponosi szkoląc młodzież.  
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Andrzej Matusiak 
 - Podzielam zdanie Pana Prezesa. Być może Rada Sportu powinna jakieś zasady 
opracować. Stowarzyszenia czy kluby, które uczestniczą w rozgrywkach zarówno 
juniorów i seniorów indywidulanych lub grupowych mają inne zasady działania. 
Można byłoby zastanowić się nad tym, że stowarzyszenia, które nie uczestniczą 
w żadnych rozgrywkach, nie mają licencji danego Związku mogą otrzymać np. 
maksymalnie do 5 tys. zł. Uważam, że wielkość datacji powinna zależeć od 
budżetu klubu z poprzedniego roku.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy „Akademia hokejowa” ma rozplanowane godziny na lodowisku? 
 
Michał Szelong 
 - Akademia uczestniczy w zajęciach rekreacyjno- sportowych od paru miesięcy 
na zasadzie komercji. Wynajmują lodowisko w godzinach gdzie jest dostępność. 
Z tego co wiem 10 grudnia 2016 r. zarejestrowali swoje stowarzyszenie. Jeżeli 
nawet chcieliby się rozwinąć czyli pozyskiwać większą liczbę godzin to raczej nie 
jest to możliwe. Zajęcia na lodowisku odbywają się  bardzo wcześnie i kończą 
bardzo późno. Pewne priorytety muszą być zachowane. Odnosząc się do 
wypowiedzi radnego Andrzej Matusiaka to Rada Sportu nie ingeruje w komisję 
przyznającą dotacje dla sportu.  
 
Andrzej Matusiak 
  - Może Rada Sportu wydać opinię.  
 
Anna Hetman 
 - To nie chodzi o opinię. Prywatnie też się z tym nie zgadzam i chętnie bym coś 
zmieniła. Niestety trzyma nas prawo i ustawa, która ma pewne założenia.  
 
Ewa Gutowska 
 - Proszę Państwa jeżeli chodzi o konkurs , który teraz się odbył z pożytku 
publicznego i wolontariatu dotyczył nie tylko sportu, ale również kultury. 
Zarówno w jednym jak i drugim konkursie były organizacje pozarządowe, które 
były założone niedawno i organizacje, które otrzymały dotacje.  Przepisy prawa, 
które obowiązują w tym zakresie nie uniemożliwiają tym organizacjom, żeby nie 
startowały o dotację.  Mają  takie prawo. Zarówno w jednym jak i drugim 
konkursie były nowe organizacje pozarządowe, które otrzymały dotację. W 
przypadku kultury była to organizacja pozarządowa  - „Jastrzębski Klub 
Fotograficzny Niezależni”, który otrzymał dotację na realizację zadania 
publicznego. Jeżeli chodzi o sport było to stowarzyszenie „ICE”, które prowadzi 
działalność statutową w zakresie hokeja. To jest konkurs. Oferty ocenia komisja 
konkursowa. W ramach komisji konkursowej są przedstawiciele organizacji 
pozarządowych wytypowanych przez Radę Działalności Pożytku Publicznego. To 
nie jest tak, że są w komisji sami urzędnicy. Jeżeli chodzi o oferty, które Państwo 
składacie to przedstawię Państwu jak wygląda ocena tych ofert – Jeżeli chodzi o 
JKH Jastrzębie to zapotrzebowanie na środki finansowe w ramach dotacji 
wnioskowanej wynosiło ponad 80%. Otrzymaliście Państwo 50%. Natomiast 
jeżeli chodzi o środki finansowe, które  Państwo wkładaliście jako finanse własne 
to było 18 400 zł. 0% było jeżeli chodzi i wkład osobowy i rzeczowy, który 
stanowi ważną ocenę w ocenie komisji konkursowej. Wówczas wypadacie na 
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zero. Macie swój udział.  Nie wypisujecie go w ofercie i automatycznie obniża to 
wam, punktację przy ocenie danej oferty. Oceniamy  realizację zadania 
publicznego. Jeżeli chodzi o stowarzyszenie „ICE” to udział rzeczowo-osobowy 
wynosił 44%. W tym zakresie stowarzyszenie otrzymało większą punktację. 
Mówiąc o zakresie realizowanego zadania przez stowarzyszenie „ICE” nie jest to 
tylko szkolenie sportowe dzieci i młodzieży opierające się na szkoleniu na 
lodowisku. Jest również zorganizowanie obozu. Pewne środki finansowe zostaną 
przeznaczone na ten obóz. Cała kwota jeżeli chodzi o realizację tego zadania 
przez to stowarzyszenie to jest 82 tys. zł. Jeżeli klub otrzymał 20 tys. zł dotacji z 
miasta to o tyle obniżamy całość zadania. Zobowiązania przechodzą na klub. Była 
rozmowa z przedstawicielami tego klubu, że muszą to zadanie zrealizować w 
całości. Jeżeli tego zadania nie zrealizują to zwracają środki finansowe z karą. 
Przed przelaniem środków finansowych poprosimy o listę zawodników, którzy byli 
wykazani w ofercie. Chcielibyśmy uniknąć takich sytuacji, że klub w ofercie 
wpiszę ilość zawodników i treningów, a okaże się to nieprawdą. Każdy z Państwa 
podpisywał w ofercie oświadczenie, że informacje zawarte w ofercie są 
prawdziwe. Rozliczymy daną organizację z realizacji zadania.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Zapraszam Panią Naczelnik i całą Komisję  do naszego klubu wówczas 
skonfrontujecie się Państwo z trenerami, którzy są w klubie. Wytłumaczą 
Państwu na czym rzecz polega. Nie rozumiem jednej rzeczy  - jak Pani porówna 
25 jednostek treningowych w tygodniu z jedną jednostka treningową? 
 
Ewa Gutowska 
 - Pan mnie źle zrozumiał.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Nie mówię, że nowo powstałe akademie czy stowarzyszenia nie powinny 
dostawać środków finansowych. Apelowałem o to, aby Komisja podchodziła 
życiowo do sprawy i analizowała wysokość przyznawanych środków pod kątem 
zaangażowania w życiu sportowym miasta.  
 
Ewa Gutowska 
 - Ze stowarzyszeniem „ICE” rozmawialiśmy po przyznaniu środków finansowych 
tak jak z każdym przedstawicielem kluby sportowego. Dokonujecie Państwo teraz 
korekt harmonogramu, a zadanie nie może ulec całkowitej zmianie ze względu na 
to, że komisja zapoznawała się z tym co mieliście Państwo w ofertach. 
Rozliczymy klub sportowy z tego co było wpisane w ofercie.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Pani Naczelnik w dalszym ciągu się nie rozumiemy. Komisja jest od tego , aby 
przeanalizowała oferty pod kątem zaangażowania, pracy , ilości i nakładu 
środków.  Proszę się zastanowić nad tym co mówię.  
 
Ewa Gutowska 
 - Wrócę do pisania ofert. Jeżeli Państwo wykazujecie taką dużą pracę bo 
rzeczywiście tak jest. Rozpisujecie środki finansowe gdzie macie zero za wkład 
osobowy i rzeczowy. Dlaczego do oferty nie wpisujecie wkładu rzeczowego i 
osobowego? 
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Kazimierz Szynal 
 - Przekażę uwagi osobie, która zajmuje się pisaniem wniosków.  
 
Ewa Gutowska 
 - W związku z powyższym macie Państwo zero w karcie oceny formalnej i 
merytorycznej. Staram się przedstawić jak sprawa wygląda z punktu regulaminu 
ogłoszenia konkursowego.  Nie możemy zrobić tak, żeby wykluczyć pewne kluby 
sportowe, które oferty nie mogą złożyć.  
 
Kazimierz Szynal 
 - My to wszystko wiemy. Chciałbym, żeby regulamin był życiowy.  
 
Ewa Gutowska 
 - Zapotrzebowanie na samo szkolenie dzieci i młodzieży było prawie 1 mln. 200 
tys. zł a środków przeznaczonych na ten cel było 656 tys. zł. Nie byłoby tej 
rozmowy gdybyśmy mieli do rozdysponowania 1 mln. 200 tys. zł.  
 
Kazimierz Szynal 
 - 25 lutego zapraszam wszystkich Państwa na mecz hokejowy wówczas będzie 
okazja, aby porozmawiać z trenerami.  
 
Iwona Rosińska 
 - Podzielam zdanie Pana Prezesa. Czy kluby znają regulamin oceniania ofert? 
 
Ewa Gutowska 
 - Tak.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Dziwię się, bo wnioski dotacyjne składa od lat osoba doświadczona, która 
bezproblemowo rozlicza dotację. Zostało złożonych 7 wniosków do UE , które 
zostały prawidłowo rozliczone.  
 
Iwona Rosińska  
 - Wiem, że wnioski z JKH Jastrzębie są zawsze wzorowo napisane.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli chodzi o środki na rozwój sportu to na Sesji Rada Miasta zmieniła budżet 
dokładając 200 tys. zł do rozwoju sportu i 70 tys. zł  na szkolenie dzieci i 
młodzieży. Można byłoby zrezygnować z gazety „Jastrząb” czy materiałów 
promocyjnych, a środki przekazać na sport. Będziemy się nad tym zastanawiać.  
 
Mirosław Kolb 
 - Proszę o zabranie głosu Pana Prezesa Jastrzębskiego Klubu Tenisa Stołowego.  
 
Roman Fajkus 
 - Nie może tak być, że nowo powstałe stowarzyszenie dostaje takie środki 
finansowe. Hokej ma wieloletnią tradycję. Jeżeli chodzi o nasz klub to na rozwój 
sportu otrzymaliśmy 15 tys. zł, a wnioskowaliśmy o 124 tys. zł. Musiałem 
napisać w kosztorysie , że zadanie będzie rozliczone do końca roku, a środki 
starczą  klubowi do końca czerwca.  
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Ewa Gutowska 
 - Rozumiem Państwa, ale mówimy o realizacji zadania publicznego miasta. 
Składając ofertę zaznaczył Pan, że będzie realizował zadanie do 31 grudnia. W 
momencie korekty kosztorysu chciał Pan zmniejszyć zadanie. Nie można tego 
zmieniać ponieważ Pan już określił termin. JKH w przypadku rozwoju sportu piszę 
ofertę na pół roku do czerwca. Ważne jest w jaki sposób oferta jest złożona.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Ile kosztuje stół do tenisa stołowego? 
 
Roman Fajkus 
 - 3 tys. zł.  
 
Mirosław Kolb 
 - Proszę o zabranie głosu GKS Jastrzębie. 
 
Dariusz Stanaszek 
 - Chcieliśmy również Państwu podziękować za dotację. Staraliśmy się o 1 mln. 
300 tys. zł, a otrzymaliśmy 580 tys. zł dotacji na seniorów i 55 tys. zł na dzieci. 
Jesteśmy wdzięczni za pomoc i za to , że pieniędzy jest trochę więcej bo byłoby 
ciężko. Musimy patrzeć na to, że sport w jakimś segmencie edukuje dzieci. 
Jesteśmy w trakcie rozmów z Dyrektorem MOSIR na temat przejęcia akademii. 
Zależy nam, aby nie niszczyć historii szkółki, która istnieje 25 lat. Chcemy, żeby 
to było przygotowane najbardziej profesjonalnie jak się da. Żeby to była nasza 
wizytówka. Podjęliśmy wszelkie działania, aby powołać Szkołę Mistrzostwa 
Sportowego, która jednostek treningowych mogłaby zagwarantować dużo więcej. 
Akademia jest wymogiem licencyjnym i na dzień dzisiejszy potrzebujemy 4 
zgłoszone roczniki w rozgrywkach. Wczoraj byliśmy na szkoleniu odnośnie 
wymogów licencyjnych w II lidze. Nie tylko sprawy organizacyjne i sportowe 
będą sprawdzane, ale również sprawy finansowe (bilans). Wymagań jest sporo i 
za dużo czasu nie ma, aby to wszystko przygotować. Do 15 maja musimy 
przedstawić zaakceptowany plan i system szkolenia dzieci i młodzieży.  
 
Mirosław Kolb  
 - Czy ma Pan przygotowane 4 grupy młodzieżowe? 
 
Dariusz Stanaszek 
 - W przyszłym tygodniu przyjedzie delegat z PZPN.  
 
Mirosław  Kolb 
 - Czy jest zagrożony początek ligi ? Klub otrzymał 580 tys. zł dotacji. Jeżeli do 
czerwca nie otrzymają dodatkowych środków to II liga jest zagrożona.  
 
Ewa Gutowska 
 - Pan Prezes pisał ofertę realizacji zadania publicznego.  Oferta była rozpisana 
do grudnia. Jeżeli okaże się, że będzie drugi nabór jak w zeszłym roku to 
wówczas możecie składać ofertę, ale na coś innego czego nie ma w złożonej 
ofercie.  
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Mirosław Kolb 
 - Czy macie jakiegoś sponsora? 
 
Dariusz Stanaszek 
 - Działamy w tym kierunku. Ciężko jest, ale staramy się wszystko prostować. 
Chcemy, aby aspekt finansowy był jasny , czytelny i przejrzysty. Przejąłem 
spółkę w 2015 roku i nie zaakceptowałem na walnym zgromadzeniu 
sprawozdania finansowego. Teraz oddajemy bilans za 2015 r. sprawdzony przez 
biegłego rewidenta.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Proszę o przedstawienie ile środków finansowych otrzymały kluby piłkarskie  
na szkolenie dzieci i młodzieży? 
 
Ewa Gutowska 
 - Przyznana kwota na szkolenie dzieci i młodzieży to 656 tys. zł.  – LKS Zryw 
„Bzie” – 15 tys. zł, LKS „Granica” Ruptawa – 30 tys. zł, spółka …Ruptawa –  
10 tys. zł, UKS Akademia Piłkarska „Champion” Jastrzębie-Zdrój  – 15 tys. zł, 
stowarzyszenie Szkółka Piłkarska MOSIR Jastrzębie – 50 tys. zł, LKS „Żar” 
Szeroka  - 15 tys. zł, UKS „Orzeł” Moszczenica  - 20 tys. zł, KS GKS 1962 
Jastrzębie  - 55 tys. zł. Proszę Państwa w zeszłym roku zajęcia były 
monitorowane przez nasz Wydział bo były różne uwagi m.in. z Rady Sportu. 
Zajęcia się odbywały. W tym roku mamy 10 ofert mniej złożonych na sport niż w 
zeszłym roku. Dane zadanie muszę być zrobione tak jak jest w ofercie.  
 
Dariusz Stanaszek 
 - Zgadzam się z Panią. Teraz będziemy kupować specjalny system do szkolenia i 
taktyki. To są wydatki. System będzie udostępniany Akademii piłkarskiej  
 
Ewa Gutowska 
 - Mówimy o różnych rangach zespołów, ale w tym momencie chodzi o szkolenie 
dzieci i młodzieży. Nie mogę porównać waszej spółki akcyjnej do przeciętnego 
klubu sportowego, który również chce prowadzić szkolenie dzieci i młodzieży. 
Mówimy o realizacji zadania publicznego. W ramach swojej działalności w części 
występujecie o realizację zadania publicznego. Zapotrzebowanie waszego klubu 
sportowego na działania, które wykonujecie są większe niż to co otrzymujecie z 
miasta.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Mam nadzieję, że wiecie Państwo jakiś jest fundusz przy składaniu ofert.  
 
Ewa Gutowska 
  - Na finansowanie rozwoju sportu wpłynęły oferty na ponad 3 mln. zł. Proszę 
nas zrozumieć. Nie możemy zamykać „furtki” i dawać tylko najlepszym klubom. 
Możliwości budżetowe są takie jakie są i na pewno będzie to budziło  
kontrowersje z Państwa strony.  
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Andrzej Matusiak 
  - Szkółka Piłkarska MOSIR będzie przechodzić pod GKS 1962 Jastrzębie. Czy 
wkalkulowaliście Państwo , że jakaś młodzież od was odchodzi? Otrzymaliście 
jako szkółka piłkarska 50 tys. zł.  
 
Michał Szelong 
 - Składaliśmy wniosek wcześniej mimo mniej lub bardziej zaawansowanych 
rozmów dot. fuzji. Temat połączenia był omawiany w minionych miesiącach. 
Gdybyśmy nie złożyli wniosku nie mielibyśmy zagwarantowanego dodatkowego 
wsparcia, nie tylko bezpośrednio ze szkółką. Jeśli dojdzie do fuzji będziemy 
proporcjonalnie oddawać.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Chciałbym zapytać o grupę „Pisklaków”. Czy dzieci uczestniczą w jakichkolwiek 
rozgrywkach? 
 
Dariusz Stanaszek 
 - GKS 1962 Jastrzębie już dawno powinien mieć taką Akademię. Jako GKS 
Jastrzębie chcielibyśmy mieć wgląd na system szkolenia. Wszystkie nasze 
działania idą w kierunku, aby to tego połączenia doszło. Zastanawialiśmy się czy 
w tym roku nie stworzyć grup naborowych.  
 
Michał Szelong 
 - Jeśli mówimy o połączeniu to powstanie jeden nowy twór. „Pisklaki” to jest 
zupełnie inna grupa od tych, które funkcjonują w szkółce. To są dzieci w wieku  
5-6 lat. Jasko szkółka w takich grupach nie prowadziliśmy selekcji. Było to 
uzupełnienie docelowe.  
 
Dariusz Stanaszek 
 - Wiem, że jest wiele obaw jeżeli chodzi o poradzenie sobie finansowo. To jest 
duże wyzywanie również organizacyjne.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli nie będzie drugiego konkursu na rozwój sportu to co Państwo wówczas 
zrobicie? Wnioskowaliście o 1mln. 300 tys. zł.  
 
Dariusz Stanaszek 
 - To trzeba sobie zadać pytanie – Czy jest sens dalej klub prowadzić? 
 
Andrzej Matusiak 
 - Myśleliśmy, że powstały „Klaster”, który zaopiekował się piką nożną będzie 
was wspomagał.  
 
Dariusz Stanaszek 
 - Myślałem, że jest to dobra inicjatywa tworząc taką rzecz w naszym mieście. 
Kibice zwrócili się pomoc dla klubu. Brakowało klubowi 30 tys. zł, aby 
funkcjonować. Zmierzyłem się ze Spółką, której poświęcam dużo czasu.  
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Andrzej Matusiak 
 - Chodzi o to,  żeby nie było takiej sytuacji, że w którymś momencie przyjdziecie 
do Pani Prezydent prosić o dodatkowe środki bo w innym przypadku likwidujecie 
klub.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy oprócz środków z miasta otrzymał Pan inne pieniądze? 
 
Dariusz Stanaszek 
 - Tak. Staram się podglądać jak w innych miastach to funkcjonuje. ROW Rybnik 
z miasta otrzymał 1 mln. 350 tys. zł. W przypadku II ligowych klubów budżet  
jest graniach 2-3 mln. zł. W Jastrzębiu gramy swoimi wychowankami. W PZPN 
jest program Pro Junior . Za pierwsze miejsce jest 850 tys. zł.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Być może w czerwcu będzie ogłoszony jeszcze jeden konkurs gdzie będzie 
można środki pozyskać.  
 
Kazimierz Szynal 
 - Jeżeli chodzi o promocję miasta poprzez sport to przyjęło się w mieście, że jest 
to konkurs podprogowy czyli do 30 tys. euro. Są miasta, które ogłaszają konkurs 
w ramach zamówień publicznych i są to kwoty 500 tys. zł, 1 mln. zł, 1,5 mln. zł 
na dwie dyscypliny (Olsztyn, Lublin, Częstochowa, Gorzów Wielkopolski). Tylko 
muszą być środki finansowe w budżecie miasta.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jeżeli byłyby środki w budżecie miasta to łatwej byłoby nam środki przekazać 
w ramach rozwoju sportu. Wówczas wiemy, jakie kluby sportowe środki 
otrzymają, a z promocji to może być różnie.  
 
Mirosław Kolb 
 - Dziękuje Państwu.  
 
Ad. 4 

Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój  

Skarbnik Miasta przedstawił uzasadnienie do w.w projektu uchwały.  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok   

Skarbnik Miasta przedstawił uzasadnienie do w.w projektu uchwały. 

Mirosław Kolb 
 - Czy jest sprecyzowane gdzie będzie miesił się Dom Solidarności? 
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Dariusz Holesz 
 - W Zdroju.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy miejsce było konsultowane z zarządem NSZZ „Solidarność”? 
 
Dariusz Holesz 
 - Tego nie wiem, ale musi to być taki teren, który wpisuje się w działanie 
ponadregionalne. W Urzędzie Wojewódzkim powiedziano wyraźnie, że środki 
mogą być przyznane na zagospodarowanie terenu przy ul. Witczaka.  
 
Mirosław Kolb 
 - Czy były jeszcze jakieś konsultacje dot. Domu Solidarności? 
 
Anna Hetman 
 - Nie było konsultacji odnośnie lokalizacji. Jeśli chcemy pozyskać środki 
finansowe to nie ma mowy o konsultacjach bo żaden obszar się nie wpisuje. 
Przeanalizowaliśmy to pod każdym względem. Można w Urzędzie Wojewódzkim 
spytać dlaczego taka lokalizacja. Jeżeli sięgamy po jakiekolwiek środku UE bądź z 
rezerwy centralnej to musimy się trzymać jednego – musi to być obszar, który 
spełnia warunki i zasady komplementarności. Obszar musi być kompletnie 
rewitalizowany. Wszystkie projekty, które są tam realizowane muszą się 
wzajemnie uzupełniać. Obszarem, który wpisuje się w rewitalizację jest Zdrój i w 
tym  miejscu możemy sięgać po środki na budynek Łazienek III. Mamy środki na 
rewitalizację Parku Zdrojowego. Jest jeszcze planowana budowa sali koncertowej 
przy Szkole Muzycznej. To wszystko daje nam komplementarność. Jest kilka 
projektów, które się wzajemnie uzupełniają. Pani Dyrektor uzasadniając 
zasadność pozyskania środków będzie mogła z łatwością uzasadnić Ministrowi , 
że to jest ten teren, który wpisuje się w ustawę. To nie jest tak, że można 
wymyślić sobie każdą inną lokalizację.  
 
Mirosław Kolb 
 - Pierwotna lokalizacja była przy ul. Kaszubskiej.  
 
Anna Hetman 
 - W przypadku tej lokalizacji to był rok 2013. Była to stara perspektywa unijna. 
Nikt nie wiedział jakie będą wytyczne do nowej perspektywy 2014-2020. 
Wówczas mówiono o tym, że znajdą się na to środki UE. Kiedyś można było 
mówić o pozyskaniu środków na różne cele, które miały różne zasady i wytyczne. 
W 2014 roku rozpoczęła się nowa perspektywa unijna i w zasadzie do chwili 
obecnej nie mamy do końca spiętych programów z RPO , LPR, rewitalizacji. 
Ciągle są jakiś poprawki i zmiany. Począwszy od 2014 roku mówi się o 
obszarach, które się wpisują w rewitalizację. Aby mówić o tych obszarach 
musieliśmy wykonać badania, które wykonywała firma zewnętrzna. 
Przedstawione były Państwu wyniki badań. Diagnoza była skierowana do 
wszystkich mieszkańców. Wiele osób składało wnioski indywidulanie. 
Stowarzyszenia również składały takie wnioski. Te wszystkie wytyczne oraz 
badania, które pokazywały w których częściach miasta są największe problemy 
społeczne wykazały obszar w Zdroju do rewitalizacji wpisujący się we wszystkie 
wytyczne. Pani Dyrektor w Urzędzie Wojewódzkim powiedziała wyraźnie – nie 
mam podstaw, aby uzasadnić lokalizację przy ul. Kaszubskiej jako obszar gdzie 
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można pozyskać środki centralne. Jest konkretna ustawa z wytycznymi. Musi być 
to inwestycja ponadlokalna. Chcąc pozyskać pieniądze nie ma innej lokalizacji.  
 
Ryszard Piechoczek 
 - Nie mam nic przeciwko Domu Solidarności tylko cały czas się obawiam czy 
Dom Solidarności nie pogrąży miasta finansowo? Ile będzie miasto kosztować 
utrzymanie Domu Solidarności.  
 
Anna Hetman 
 - Wzięliśmy pod uwagę Państwa opinie, które były przedstawiane podczas 
Komisji i Sesji mówiąc o tym ,że jest to zbyt droga inwestycja.  W tej chwili 
zmniejszyliśmy powierzchnię obiektów i jednocześnie środki finansowe do 15 
mln. zł. Jest to znaczna różnica między 30 mln. zł, a 15 mln. zł. 50 % jest 
możliwe dofinansowanie z rezerwy centralnej wynikające z ustawy, a 50% jest  w 
gestii miasta bądź z innych źródeł w tym od Marszałka woj. Śląskiego. Oczywiście 
nikt nam nie powie, że te środki będą. Dobrze Państwo wiecie, że przy składaniu 
jakichkolwiek wniosków środki muszą być zagwarantowane w budżecie miasta, 
aby Minister i Marszałek traktowali nas poważnie.  
 
Ryszard Piechoczek  
 - Mówiliśmy o projekcie, który miałby kosztować 1,5 mln. zł. Skoro zmniejszą 
się koszty to projekt będzie tyle samo kosztował? 
 
Anna Hetman 
 - Nie. Mamy w tej chwili w budżecie miasta 700 tys. zł , które częściowe są 
zaangażowane bo jest podpisana umowa z SARPEM. Mamy 600 tys. zł na projekt 
i brakuje nam 70 tys. zł. Wniosku nie możemy złożyć dopóki nie będziemy mieli 
kompletu dokumentacji czyli projektu.  
 
Mirosław Kolb 
 - Co będzie wykonane za kwotę 15 mln. zł? 
 
Anna Hetman 
 - Jest wszystko to co było wcześniej zaplanowane. Skreślone zostały tylko 
elementy , które nie zmieniają programu funkcjonalno-użytkowego czyli nie 
zmieniają zakresu zadań, który mamy realizować. Będzie część wystawiennicza, 
centrum dialogu, część mieszkalna. Zmniejszamy szatanie, powierzchnie 
magazynowe, hole. Konsultowaliśmy to z projektantem, który też ma wytyczne 
jeżeli chodzi o przepisy budowlane. Nie zmniejszamy zakresu funkcjonalnego.  
 
Mirosław kolb 
 - Myślę, że warto byłoby porozmawiać ze stroną społeczną np. NSZZ 
„Solidarność”. 
 
Anna Hetman 
 - Wysyłaliśmy pisma do strony społecznej, kiedy było przygotowanie części 
funkcjonalnej obiektu. Nie było konkretnych odpowiedzi w tym zakresie. Możemy 
mówić o rozmowie ze stroną społeczną wtedy kiedy będziemy mieć 
przygotowany projekt. Ustalenia, które dotychczas były poczynione są 
uwzględnione w programie funkcjonalnym. Wiele osób z rożnych dziedzin 
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uczestniczyło w spotkaniach również NSZZ „Solidarność” z Katowic  
i Jastrzębia-Zdroju.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 0, wstrzymujących się  - 

3 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 0, wstrzymujących się  - 

2 

• Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji.  

Andrzej Pawłowski 

 - Przedstawię kilka autopoprawek do projektu uchwały. W § 12 jest zmiana 
adresu  - SP nr 21, ul. Jana Twardowskiego 31 tak powinno być. W § 14 wykreśla 
się zapis o publikacji w Biuletynie Informacji Publicznej i zastępuje się zapisem – 
Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Jastrzębie-Zdrój. W 
załączniku nr 1 do projektu uchwały w SP nr 17 wykreśla się w obwodzie  - 
Kolonia Jana , jest to obwód przypisany do SP nr 15. Taka sama zmiana dotyczy 
załącznika nr 3 w SP nr 17 -  wykreślamy Kolonie Jana z obwodu.  

• Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych. 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji. Poinformował, że projekt uchwały dotyczy szkół ponadpodstawowych i 
specjalnych. Są to szkoły dla których nie ustala się obwodów. Do projektu 
uchwały są 3 załączniki  

Mirosław Kolb 
 - Czy w ZS nr 1 będą klasy sportowe o profilu ogólnym? 
 
Anna Hetman 
 - Będą klasy sportowe i klasy dwujęzyczne w Liceum.  
 
Mirosław Kolb 
 - Szkoły Podstawowej nie będzie? 
 
Anna Hetman 
 - Nie.  
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Andrzej Matusiak 
 - Czy w remontowanym budynku przy ul. Szkolnej gdzie ma być ZS nr 10 
znalazłoby się miejsce dla Przedszkola Specjalnego? 
 
Anna Hetman 
 - Na chwilę obecną jest to optymalny obiekt na ilość oddziałów, która jest w ZS 
nr 10. Są w tej chwili 32 oddziały. Na ten moment nie widzimy takiej możliwości. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Projekt jest realizowany pod ZS nr 10, która w całości wypełni tą szkołę.  
 
Anna Hetman 
 - W Przedszkolu Specjalnym jest 11 oddziałów.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Przedszkole Specjalne przenoszone jest do budynku po AGH, a co dalej? Macie 
Państwo jakieś miejsce stałe dla Przedszkola? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Prowadzimy rozmowy z kilkoma jednostkami. Są wstępne koncepcje, ale 
wymaga to szczegółowych ustaleń.  
 
Anna Hetman 
 - Musimy konkretnie porozmawiać. Zajmowaliśmy się reformą niż konkretnymi 
ustaleniami. Jak będziemy się tym tematem zajmować to oczywiście będziemy z 
Państwem rozmawiać.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Potwierdzacie Państwo słuszność Rady Miasta, która zareagowała na to by nie 
łączyć ZS nr 9 z ZS nr 10. Jak byśmy chcieli szkoły razem połączyć to okazuje 
się, że nie byłoby miejsca. Dobrze, że długo debatowaliśmy na ten temat. Może 
być taka sytuacja, że w ZS nr 10 może braknąc miejsca.  
 
Anna Hetman 
 - To jest trochę inna sytuacja. Przedszkole Specjalne musi być w odrębnych 
pomieszczeniach i budynku. Jeśli mówimy o dwóch szkołach specjalnych to może 
się okazać, że klasa może być  8 osobowa , a jest np. 6 osobowa. Połączenie tych 
uczniów z jednej i drugiej strony będzie nam optymalizować warunki finansowe i 
organizacyjne. Łatwiej będzie stworzyć klasę. ZS nr 10 nie ma już takich 
problemów bo klasy są jednolite. W ZS nr 9 są ogromne problemy bo są tam 
klasy łączone na poziomie szkoły podstawowej i ponadgimnazjalnej niestety 
niezgodnie z prawem. Organizacja pracy w ZS nr 9 jest bardzo trudna. 
Dyrektorowi jest trudno zorganizować rok szkolny tak, aby to było zgodne z 
prawem i optymalne dla uczniów.  
 
Andrzej Matusiak 
 - O której Państwo zakładacie, że w SP nr 12 będą kończyć się lekcje? Wiele 
dzieci uczęszcza na zajęcia pozalekcyjne, które odbywają się popołudniu.  
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Anna Hetman 
 - Zajęcia pozalekcyjne kończą się o różnej porze często o 18.00 w zależności od 
tego jak to jest zorganizowane. W tej chwili przygotowany jest optymalny plan 
lekcji na rok szkolny 2017/2018 i 2018/2019. Z tych planów wynika, że tylko 
dwie klasy w ciągu każdego dnia kończyłby lekcje o 15.15, a czasami o 16.10. 
Pozostałe klasy kończą wcześniej.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - To rodzice chcą, aby ich dzieci tak chodziły do szkoły z pełną świadomością, że 
zajęcia za dwa lata mogą kończyć się o godzinie 16.10. 
 
Anna Toborowicz 
 - Byliśmy na spotkaniu w SP nr 12 i rodzice nie wyrażali zgody, aby klasa VII 
przeszła do ZS nr 1. Szkoła pozostaje niezmieniona. Uczniowie jedynie będą 
korzystać boiska ZS nr 1, basenu przy ZS nr 6 i hali MOSIR.  
 
Anna Hetman 
 - Chcemy w tym roku przy SP nr 12  zbudować boisko łącznie z bieżnią i 
skocznią.  
 

• Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się  - 

0. 

• Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się  - 

0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie powołania Ośrodka Szkolenia Stacjonarnego 
w tenisie stołowym w Jastrzębiu-Zdroju 

 
Roman Fajkus 
 - Chciałbym serdecznie podziękować Pani Prezydent i Radzie Miasta. Bardzo 
sobie to cenimy. Wiele lat pracy pokazało, że było warto. Mamy bardzo zdolną  
młodzież i na wysokim poziomie kadrę trenerską.  
 
Anna Toborowicz 
 - Gdzie będzie miejsce dla tego Ośrodka? 
 
Mirosław Kolb 
 - Hala „Omega”.  
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Andrzej Matusiak 
 - Przyjmując ten projekt uchwały zasadne byłoby utworzenie klas sportowych o 
profilu tenis stołowy. Chciałbym, aby jak najwięcej młodzieży z naszego miasta z 
tego ośrodka skorzystało. Mówi się, że na oś. Przyjaźń będzie klasa sportowa o 
profilu tenis stołowy. Dobrze byłoby, aby jedna klasa tego typu znalazła się w 
centrum miasta. Wówczas szkolenie ma sens.  
 
Roman Fajkus 
 - W tej chwili w Szkole Mistrzostwa Sportowego jest klasa VI. Od września tego 
roku chcemy utworzyć kolejną klasę. W centrum najbliższą bazą jest SP nr 10 
gdzie można byłoby z bazy skorzystać.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się  - 
0. 

• Odpowiedź na wnioski komisji z dnia 19 stycznia 2017 r.  

Komisja przyjęła odpowiedź do wiadomości.  

Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski  
 
Wniosek komisji do Rady Miasta: 
 
Komisja wnioskuje o comiesięczne  przygotowanie przez Prezydenta Miasta 
pisemnych sprawozdań dotyczących podjętych  uchwał intencyjnych w sprawie 
kultury i sportu.  

Wniosek został przyjęty głosami za: 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

Wniosek komisji do Pani Prezydent: 

Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych na 2018 rok  w kwocie 
570.000,00 (netto + Vat) na modernizację i wymianę nawierzchni przy boisku 
LKS Zryw Bzie.  
 

Wniosek został przyjęty głosami za: 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 

Ad. 6 

Przyjęcie protokołu z dnia 5 stycznia 2017 r.  
 
Protokół został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 



17 

 

Ad.7 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie. 
 
Protokołowała                                                              Przewodniczący Komisji   
Monika Dulewicz                                                               Mirosław Kolb 
 
 
 
 
 
 
 

 


